
S-a stins din viață colegul
nostru,  ziaristul  Constantin
Cumpănă
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Colegul nostru, Constantin Cumpănă,
un  binecunoscut  jurnalist
constănțean, a decedat astăzi, la
vârsta  de  73  de  ani.  Acerb
contestatar  al  lui  IPS  Teodosie
(care  a  și  pierdut  mai  multe
procese  în  fața  ziaristului
constănțean) și o peniță plină de
duh,  acesta  s-a  descris  în  două
cuvinte simple: „Om liber”.
Prietenul său, Constantin Țițineanu a scris pe Facebook:

„Astăzi,  după  o  discuție  telefonică  cu  Andrei,  fiul
regretatului  jurnalist  Constantin  Cumpănă,  am  aflat  cu
tristețe despre trecerea în neființă a tatălui său. Constantin
Cumpănă.
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Lică pentru apropiați, a fost un jurnalist de investigație
remarcabil și un activist neobosit pentru adevăr, care a avut
un impact semnificativ asupra jurnalismului românesc. Lupta sa
pentru expunerea nedreptăților și corupției a inspirat atât
colegi  de  breaslă,  cât  și  cititorii  care  i-au  urmărit  cu
atenție investigațiile.

În cariera sa, Constantin Cumpănă a investigat și documentat
tragedii  și  probleme  majore,  inclusiv  celebrul  caz  al
„Tragediei navei Independența” și „Amintiri despre o flotă
pierdută”, lucrări care au adus la lumină detalii ascunse ale
istoriei maritime românești. Curajul său l-a pus adesea în
conflicte  cu  autoritățile,  inclusiv  cu  înaltele  fețe
bisericești,  precum  arhiepiscopul  Tomisului,  ÎPS  Teodosie.
Deși Teodosie i-a intentat un proces cerând despăgubiri de
200.000  de  euro  pentru  defăimare,  instanțele  au  respins
acuzațiile, demonstrând integritatea jurnalistului.

Constantin Cumpănă a fost un om cunoscut pentru rigoarea cu
care își făcea documentările, fiind recunoscut pentru stilul
său incisiv și neiertător față de corupție și nedreptate. În
mod public, Lică era direct și adesea provocator, exprimându-
și fără menajamente opiniile despre starea politică și morală
a țării. Activ pe rețelele sociale, el nu ezita să critice dur
comportamentele pe care le considera dăunătoare comunității.

Un episod semnificativ din viața sa a fost lupta pentru a-și
dovedi nevinovăția într-un proces intentat de CNSAS, care l-a
acuzat  că  ar  fi  colaborat  cu  Securitatea  în  perioada
comunistă. După ani de încercări și procese, instanța a decis
că  nu  a  fost  colaborator  al  Securității,  restabilindu-i
onoarea și confirmând curățenia morală pe care el o susținuse
mereu.

Pe  lângă  implicarea  sa  jurnalistică,  Lică  era  și  un  om
credincios,  însă  și-a  exprimat  public  dezamăgirea  față  de
abuzurile din Biserica Ortodoxă Română. A rămas un simbol al
independenței de gândire și al luptei împotriva corupției și



nedreptății.

Acum, cu vestea decesului său, jurnalismul românesc a pierdut
o voce curajoasă și dedicată, iar comunitatea a pierdut un om
de o integritate rară. Plecarea sa lasă un gol imens în presa
de investigație și în inimile celor care i-au apreciat munca.
Moștenirea sa rămâne însă vie prin toate articolele, cărțile
și investigațiile pe care le-a lăsat în urmă, continuând să
inspire noi generații de jurnaliști.

Constantin  Cumpănă  va  fi  amintit  nu  doar  ca  un  jurnalist
dedicat și ca un om cu un profund simț al dreptății, dar și ca
un luptător pentru adevăr, care nu a renunțat niciodată la
convingerile sale, indiferent de provocări”.

Redacția ziarului Ediția de Sud transmite condoleanțe familiei
îndurerate!

Luptătorul  Andrei  Barbazan
din  Mangalia,  pe  podiumul
Campionatului  Național  de
lupte  U17:  Sportivul  este
legitimat la CSM Constanța
22 octombrie 2024 15:26
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Sala  Polivalentă  „Ladislau  Simon”
din Tg. Mureș a găzduit în weekend,
întrecerile  Campionatului  Național
de lupte U17, competiție la care au
participat  peste  500  de  sportivi
din toată țara.
Tinerii  luptători  de  la  CSM  Constanța  au  avut  evoluții
apreciate  și  au  reușit  să  urce  de  trei  ori  pe  podium,
câștigând o medalie de aur, una de argint și una de bronz.

Titlul de campioană națională la U17 i-a revenit talentatei
Diana Voiculescu, sportivă care s-a impus la categoria 46 kg,
proba parter.

Ea este pregătită de antrenorii Cornelius Trucmel și Alina
Ivan.

Pe treapta a doua a podiumului a urcat Eduard Gheorghe la
categoria 65 kg (antrenor Gheorghe Grigore), iar medalia de
bronz și-a adjudecat-o la U17, Andrei Barbazan la categoria
110 kg. (antrenor Marian Oancea).

Andrei Barbazan este elev în clasa a XI-a la Liceul Teoretic
„Callatis” din Mangalia.

Pe aceeași temă:
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a-mai-inalta-treapta-a-podimului-de-la-campionatul-european-
seniori-de-lupte/

Liberalii  din  Mangalia  s-au
umplut  de  PENIBIL:  au
formulat  apel  împotriva
validării colegilor lor!
22 octombrie 2024 15:26

Galbeni de ciudă, deoarece nu vor
mai putea juca bambilici în sala de
şedinţe şi nu vor mai putea jongla
cu proiectele de hotărâre, deoarece
în  noua  formulă  sunt  doar  8,
consilierii PNL Mangalia, au atacat
încheierea  Judecătoriei  Mangalia
din data de 15 octombrie 2024 prin
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care instanţa a validat consilierii
PSD, USR şi AUR. 
Mai exact, apelul a fost formulat în mod halucinant şi ridicol
de  către  PNL  Mangalia,  deşi  această  organizaţie  nu  are
capacitate de folosinţă, deci nici calitate procesuală activă,
aspecte pe care secretara Andreea Ciocănel, precum şi ceilalţi
jurişti care-l consiliază pe primar trebuiau să le cunoască!
Ruşinică!

Îndată ce a primit apelul formulat de PNL Mangalia, Tribunalul
Constanţa a stabilit şi termenul de judecată, respectiv 23
octombrie 2024. Astfel, în cursul zilei de mâine, magistraţii
vor analiza apelul liberalilor şi vor da verdictul în camera
de consiliu, şedinţa nefiind publică.

De altfel, o altă gafă de proporţii a „specialiştilor” în
drept din Primărie o reprezintă cererea de intervenţie făcută
tot de către PNL, respinsă de către Judecătoria Mangalia ca
inadmisibilă, întrucât asistăm la o procedură necontecioasă!
Dar, na, aşa se întâmplă când nu eşti pregătit şi vrei se
calci legile în picioare şi să recurgi la orice strategie
scabroasă pentru a domina şedinţele Consiliului Local unde să
fie  aprobate  doar  hotărâri  avantajoase  pentru  echipa  şi
susţinătorii PNL Mangalia.

În noua formulă, Consiliul Local Mangalia este format din 5
consilieri PSD, 2 consilieri USR, 4  consilieri AUR, care
formează o majoritate de de 11 aleşi, în timp ce PNL rămâne
izolat cu cei 8 consilieri.

Cum noua componenţă a Consiliului Local Mangalia le cade greu
la stomac, pentru că nu mai pot face ceea ce vor sau ceea ce
li se dictează, în cursul zilei de ieri, liberalii împreună cu
credinciosul reprezentant PRO România, scos din ecuaţie de
către alegători în noul mandat, au aprobat în cadrul unei
şedinţe convocate, ILEGAL, pe o platformă online, peste 100 de
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hotărâri, de teamă că nu-şi vor mai putea aranja ploile în
perioada imediat următoare.

Aceste  ilegalităţi  pentru  care  se  impune  formularea  unor
plângeri penale, provin de la eşecul PNL Mangalia care nu a
mai câştigat peste 10 mandate, aşa cum şi-a dorit, ceea ce le
pune frână sub multe aspecte, cel mai important, gestionarea
după bunul plac a banului public.

Într-o competiţie însă, trebuie să fii cerebral, să-ţi admiţi
şi  accepţi  înfrângerea,  lăsând  învingătorii  să-şi  vadă  de
treabă. Nu şi la Mangalia, unde, zilnic, asistăm la sfidarea
prevederilor  legale,  la  demersuri  iraţionale,  la  ură  şi
răzbunare.

Mai trebuie spus faptul că Prefectura Constanţa a stabilit ca
la data de 1 noiembrie 2024, consilierii nou aleşi să depună
jurământul,  să-şi  aleagă  viceprimarul,  să  se  împartă  în
comisii de specialitate şi să înceapă să lucreze în interesul
cetăţenilor.

Rămâne de văzut dacă vor fi şi lăsaţi să activeze sau vom fi
martori la noi ticluiri din partea administraţiei Radu.

FOTO: Facebook
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Atenție,  se  oprește  apa  în
localitățile  Năvodari,
Lumina, Sibioara și Corbu!
22 octombrie 2024 15:26
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Pentru  executarea  lucrărilor  de
conectare a magistralei reabilitate
DN 600 la sistemul centralizat de
aducțiune  apă  potabilă,  RAJA  SA
este nevoită să sisteze furnizarea
apei  potabile  de  marți  –  22
octombrie  2024,  ora  22.00,  până
miercuri – 23 octombrie 2024, ora
22.00.
Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  abonații  din  localitățile
Năvodari, Lumina, Sibioara, Corbu, precum și cei din Zona
Industrială Midia.

Investiția  face  parte  din  contractul  de  lucrări  –  CL6
„Conducte de aducțiune, conducte magistrale și conducte de
refulare Lumina, Năvodari, Mamaia Sat și Corbu”, în valoare de
aproximativ  80  milioane  lei,  derulat  prin  Programul
Operațional Infrastructură Mare (POIM). În cadrul lucrărilor,
se va conecta conducta de aducțiune reabilitată Dn 600 mm OL,
pe tronsonul Magistrala Lumina.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții.

Prin  implementarea  acestora  se  realizează  îmbunătățirea
capacității de transport și de distribuție a apei potabile,
asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a  calității  apei,
reducerea pierderilor în rețeaua de distribuție, siguranța și
continuitatea serviciilor.



Rugăm utilizatorii afectați de această lucrare să își asigure
rezerva minimă de apă pentru consum și uz casnic în perioada
în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Având în vedere lungimea instalației, a diametrului acesteia,
dar și a debitului de apă, reluarea furnizării apei potabile
se va realiza în mod progresiv în fiecare zonă afectată, pe
măsură ce sistemul va intra în presiune și în funcție de
topografia rețelei.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului
împreună  cu  formațiile  de  lucru  ale  RAJA  vor  face  tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
apei potabile în timp operativ.

Consilierii  PSD  Mangalia  au
boicotat  şedinţa  ilegală  şi
proiectele păguboase iniţiate
de primarul Cristian Radu
22 octombrie 2024 15:26
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Comunicat de presă
Astăzi,  după-amiază,  a  fost  reluată  şedinţa  ordinară  a
Consiliului  Local  Mangalia,  întreruptă,  ilegal,  săptămâna
trecută, pentru a doua oară, de către viceprimarul Dragoş
Angelescu şi secretara Andreea Ciocănel, pe motiv că ar fi
fost respinse proiectele de hotărâre iniţiate de către primar,
în condiţiile în care numărul liberalilor prezenţi fizic era
inferior adoptării.

Prima dată, şedinţa ordinară a Consiliului Local Mangalia a
fost sistată în urmă cu aproape două luni, când liberalii
erau, de asemenea, în inferioritate şi nu puteau, în acel
moment,  să-şi  numească  apropiatul,  fost  coleg  în  sala  de
şedinţă, în persoana lui Dumitru Filip, reconfirmat şef peste
OMD, structură care toacă sume imense de bani din bugetul
local şi le direcţionează după bunul plac în activităţi ţinute
departe de ochii cetăţenilor.

Consilierii PSD Mangalia, nemulţumiţi şi indignaţi din cauza
desfăşurării şedinţei ordinare exclusiv online, au refizat să
se logheze şi, deci, să asiste la mascarada PNL, cu atât mai
mult, cu cât, întrunirea prin mijloace electronice a aleşilor
este ILEGALĂ!

Astfel,  articolul  1  din  HCL  nr.  52,   privind  stabilirea
procedurii de desfăşurare  a şedinţelor Consiliului Local al
Municipiului Mangalia, în situaţii excepţionale. constatate de
autorităţile  abilitate,  aprobată  la  data  de  27.03.2020,
prevede foarte clar: „În situaţii excepţionale, constatate de
către autorităţile abilitate, precum epidemiile, pandemiile,
fenomenele  naturale  extreme  şi  alte  situaţii  care  fac
imposibilă  prezenţa  consilierilorlocali  la  sediul  Primăriei
Municipiului Mangalia, şedinţele Comisiilor de specialitate,
precum   şi   şedinţele  în  plenul   Consiliului  Local  al
Municipiului  Mangalia  se  vor  desfăşura  prin  mijloace
electronice printr-o platformă online de videoconferinţă” .



Domnule  primar,  care  este  acea
situaţie  excepţională,  lipsa
majorităţii,  vocea  oamenilor  care
vă  acuză  de  nedreptăţi  şi
ilegalităţi?!
Noi,  consilierii  PSD  Mangalia,  refuzăm  să  fim  părtaşi  la
jocurile  şi  interesele  obscure  ale  liberalilor,  care  sunt
obedienţi şefului lor de partid, Cristian Radu, ce a pus pe
ordinea de zi nu mai puţin de 118 proiecte de hotărâre, menite
să satisfacă  interesele oamenilor de casă.

Cetăţenii trebuie să înţeleagă faptul că acest demers, al
convocării, exclusiv, online a şedinţei de Consiliu, vine după
ce,  săptămâna  trecută,  agenţii  economici,  care  susţin  din
afacerile menţinute cu greu pe linia de plutire, urmare a
valului  de  amenzi  ce-i  acoperă,  s-au  revoltat,  pe  bună
dreptate, după ce li s-a pregătit supraimpozitarea cu până la
500%!

Îi reamintim primarului, care de 8 ani, nu participă la nicio
şedinţă de Consiliu, că şedinţele sunt PUBLICE şi că doar în
situaţii EXCEPŢIONALE poate convoca întâlniri online.

Suntem în 2024, nu suntem pe vremea Inchiziţiei, cetăţenii,
consilierii,  agenţii  economici  au  dreptul  să-şi  expună
nemulţumirile, au dreptul să ceară sprijin pentru probleme
lor, să semnaleze abuzurile şi derapajale din administraţia
publică locală!

Nu vă puteţi ascunde în spatele platformelor online şi să
aprobaţi doar ceea ce este mai bine pentru dumneavoastră şi
cei  apropiaţi!  Banul  public  este  al  municipiului,  nu  al
grupurilor de interese!

Pierderea  majorităţii  în  Consiliul  Local  vă  determină  să



luaţi,  pe  ultima  sută  de  metri,  decizii  nocive  pentru
Mangalia, ale cărei probleme reale şi urgente le ignoraţi!

Atitudinea despotică trebuie să înceteze, nu puteţi subjuga la
infinit municipiul!

Mangalia  are  nevoie  de  linişte,  de  proiecte  pentru  toate
categoriile de persoane şi de strategii de dezvoltare în toate
domeniile  de  activitate,  iar  echipa  de  consilieri  a
Organizaţiei PSD Mangalia, este pregătită să lucreze doar şi
pentru cetăţeni!

Organizația locală a PSD Mangalia

O  angajată  a  Spitalului
Municipal  Mangalia  este
acuzată  că  ar  fi  sustras
medicamente  și  instrumente
medicale
22 octombrie 2024 15:26
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În cadrul operațiunii JUPITER, sub
coordonarea Parchetului de pe lângă
Înalta Curte de Casație și Justiție
și  Inspectoratului  General  al
Poliției  Române,  la  data  de  21
octombrie  a.c.,  polițiștii
Serviciului  de  Investigare  a
Criminalității  Economico  –
Financiare  din  cadrul
Inspectoratului de Poliție Județean
Constanța,  sub  supravegherea
procurorului din cadrul Parchetului
de pe lângă Judecătoria Mangalia,
au pus în executare un mandat de
percheziție  domiciliară,  într-un
dosar  penal  având  ca  obiect
săvârșirea  infracțiunii  de
delapidare.
Din cercetările efectuate a rezultat bănuiala rezonabilă că,
în perioada ianuarie 2020 – septembrie 2023, o femeie, de 39
de  ani,  angajată  la  Spitalul  Municipal  Mangalia  și-ar  fi
însușit, din gestiunea unității, medicamente și instrumente
medicale, pe care, ulterior, le-ar fi comercializat, cauzând
astfel un prejudiciu unității spitalicești.

În  urma  perchezițiilor  domiciliare,  au  fost  ridicate
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https://editiadesud.ro/tag/spitalul-municipal-mangalia/


înscrisuri cu valoare probatorie, un laptop și un telefon
mobil.

În  acest  caz  cercetările  sunt  continuate,  sub  coordonarea
procurorului  de  caz  din  cadrul  Parchetului  de  pe  lângă
Judecătoria Mangalia.

 

Atenție,  se  oprește  apa  în
zona centrală din municipiul
Constanța!           
22 octombrie 2024 15:26

Echipele  RAJA  execută  lucrări  de
sectorizare  și  montare  a  unor
debitmetre  la  nivelul  rețelelor
stradale, în cadrul contractului –
“Realizare  cămine  și  instalație
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mecano  hidraulică  pentru
modernizare  și  sectorizare  pe
rețelele  de  distribuție  apă  și
reabilitarea  sistemului  de
alimentare cu apă, din municipiul
Constanța”.
Ca urmare, se va sista furnizarea apei potabile, marți – 22
octombrie 2024, în intervalul orar 08.00 – 18.00, în zona
delimitată  de  străzile:  Avram  Iancu  –  Sabinelor  –  Ștefan
Mihăileanu – Cuza Vodă – Prelungirea I.C. Brătianu – Avram
Iancu,  cu  străzile  adiacente  și  punctele  termice  aferente
zonei.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot posibilul
pentru finalizarea intervențiilor și reluarea furnizării apei
potabile în timp operativ.

Totodată,  rugăm  utilizatorii  din  zona  menționată  să  își
asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz casnic în
perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și distribuție a apei
potabile, asigurarea debitului de alimentare și a calității
apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de  distribuție,
siguranța și continuitatea furnizării serviciilor.



Atenție!  Mâine  se  va  sista
furnizarea energiei electrice
în  Mangalia,  23  August  și
Pecineaga
22 octombrie 2024 15:26

Mâine,  22  octombrie  2024,  sunt
programate întreruperi ale energiei
electrice în sudul litoralului. 
Iată programul înreruperilor:

Localitatea 23 August, cu Vile Plaja 23 August,
Popasul Pescarilor – ȋntrerupere totalã.

ȋntrerup
ere ȋn

A.E.E de
scurtã
duratã
ȋn

interval
ul orar:
08:00-
14:00

https://editiadesud.ro/atentie-maine-se-va-sista-furnizarea-energiei-electrice-in-mangalia-23-august-si-pecineaga/
https://editiadesud.ro/atentie-maine-se-va-sista-furnizarea-energiei-electrice-in-mangalia-23-august-si-pecineaga/
https://editiadesud.ro/atentie-maine-se-va-sista-furnizarea-energiei-electrice-in-mangalia-23-august-si-pecineaga/
https://editiadesud.ro/atentie-maine-se-va-sista-furnizarea-energiei-electrice-in-mangalia-23-august-si-pecineaga/
https://editiadesud.ro/tag/23-august/


Municipiul Mangalia, cu cartier Dobrogea 1 si 2,
blocuri ANL, strada Serban Cantacuzino, Alexandru
Ilias, Unitati Militare, Pompe Apa UM 2146, Statia
Transgaz, Avicole Mangalia, Abator Mangalia, Ferma

Porci Mangalia și Ferme Agricole – ȋntrerupere
parțialã.

ȋntrerup
ere ȋn

A.E.E de
scurtã
duratã
ȋn

interval
ul orar:
08:00-
14:00

Localitãțile: Pecineaga, Moșneni, Dulcești,
Costinești, Schitu, cu Puturi RAJA Costinești,

Vȋnatori, Abator Pecineaga, Puturi RAJA Pecineaga,
Puturi RAJA Dulcesti și Complex Sportiv 23 August –

ȋntrerupere totalã.

ȋntrerup
ere ȋn

A.E.E de
scurtã
duratã
ȋn

interval
ul orar:
08:00-
14:00

Elevii Școlii Gimnaziale nr.
3 vă invită să gustați din
„Bogățiile  Toamnei”:  Vă
așteaptă  produse  homemade
pregătite cu suflet
22 octombrie 2024 15:26
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Asociația de Părinți Albatros, în
parteneriat  cu  Școala  Gimnazială
nr. 3 Mangalia vă invită mâine, 22
octombrie,  la  o  nouă  ediție  a
evenimentului „Bogățiile Toamnei„.
La târgul de bunătăți organizat de elevi și părinți puteți
cumpăra produse pregătite cu mult suflet: gemuri, murături,
zacuscă, prăjituri și plăcinte.

Banii obținuți din vânzarea produselor vor fi folosiți pentru
achiziționarea de materiale educaționale și logistice necesare
sălilor de clasă.

https://editiadesud.ro/tag/asociatia-de-parinti-albatros/
https://editiadesud.ro/tag/scoala-gimnaziala-nr-3-mangalia/
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Pe aceeași temă:

„Bogăţiile Toamnei” la Grădiniţa nr. 3 Mangalia

Anunț SC Instalco Ag SRL
22 octombrie 2024 15:26

SC Instalco Ag Srl anunță demararea execuției lucrărilor de
construire ,,alimentare cu energie electrică Cap Aurora Spau 8

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/10/462755939_1298488598005750_7711793514917370491_n.jpg
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Raja Sa conform autorizație 88/25.07.2024 emisă de Primaria
Mangalia”.

Continuă  lucrările  pentru
remediarea  avariei  din  zona
Pod Butelii din Constanța
22 octombrie 2024 15:26

Echipele RAJA au lucrat fără întrerupere
pe  parcursul  întregii  nopți  pentru  a
remedia  avaria  majoră  produsă  ieri,  20
octombrie 2024, la magistrala de apă cu
diametrul de 800 mm din zona Pod Butelii,
Constanța.
Conducta avariată, veche de peste 60 de ani, se află în planul
de înlocuire prin Programul Operațional Infrastructură Mare,
CL34 – “Reabilitare conducte magistrale tronson 3 – Municipiul
Constanța”, în valoare totală de peste 38 milioane de lei,
fiind  una  dintre  principalele  noastre  priorități  pentru
modernizarea infrastructurii de apă din municipiul Constanța.
Aceasta este o conductă de mari dimensiuni, cu un diametru de
800 mm, care a cedat din cauza vechimii. În urma avariei, apa

https://editiadesud.ro/continua-lucrarile-pentru-remediarea-avariei-din-zona-pod-butelii-din-constanta/
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scursă a spălat terasamentul care susținea conducta, ceea ce a
dus la deplasarea și prăbușirea acesteia pe o distanță de
aproximativ 50 de metri.

Intervenția echipelor RAJA este complexă și de lungă durată,
având în vedere nu doar dimensiunea conductei, dar și starea
terenului. În acest moment, continuăm drenarea apei din zonă
și  lucrăm  intens  pentru  asanarea  și  stabilizarea
amplasamentului. Acești pași sunt esențiali pentru a putea
monta noile tronsoane de conductă pe un teren stabil, ce nu va
pune în pericol din nou funcționarea conductei.

Decopertarea tronsoanelor avariate a fost deja realizată, iar
în următoarele ore vom stabiliza zona, prin aducerea de piatră
și compactarea acesteia, și vom poziționa noile tronsoane.
Procesul de conectare, prin sudură, va începe imediat ce zona
va  fi  complet  asigurată.  Vom  face  tot  posibilul  pentru  a
finaliza această lucrare într-un timp cât mai scurt, în ciuda
condițiilor  dificile  create  de  volumul  mare  de  apă  și  de

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/10/3e14a172-94de-47c4-a907-0e87a4f01e36.jpg


complexitatea terenului.

Vechimea acestei magistrale de peste 60 ani și necesitatea
reabilitării ei subliniază cât de important este Programul
Operațional Infrastructură Mare pentru modernizarea rețelelor
esențiale de apă. Deși RAJA depune toate eforturile pentru
implementarea  acestui  program  și  pentru  modernizarea
infrastructurii, conductele vechi, cu o vechime apreciabilă,
cedează  inevitabil  în  timp.  Chiar  și  în  condițiile  unei
întrețineri  constante,  astfel  de  avarii  sunt  dificil  de
evitat,  însă  lucrăm  continuu  pentru  a  înlocui  aceste
magistrale cu soluții moderne și durabile, conform planului
nostru de reabilitare și investiții.

Până la finalizarea lucrărilor de remediere a avariei vor
rămâne în continuare fără apă consumatorii din zonele Medeea,
Anda, CET și bd. Aurel Vlaicu (între străzile Celulozei și
Vârful cu Dor), cu punctele termice aferente.

Ne  cerem  scuze  pentru  disconfortul  creat  și  asigurăm
consumatorii că echipele noastre fac toate eforturile necesare
pentru a relua furnizarea apei în cel mai scurt timp posibil.

Vom reveni cu informații suplimentare pe măsură ce lucrările
avansează.



Benele  Polaris  M  Holding
pentru deșeuri voluminoase au
ajuns, săptămâna aceasta, în
cartierele  Palazu  Mare  și
Tomis Plus
22 octombrie 2024 15:26
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Săptămâna  aceasta,  containerele
speciale Polaris M Holding pentru
colectarea  deșeurilor  voluminoase
sunt amplasate în cartierele Palazu
Mare  și  Tomis  Plus:  pe  strada
Dumbrăveni,  colț  cu  strada
Sentinelei și strada Krakovia, colț
cu bulevardul Tomis.
În  bena  de  culoare  verde  puteți  depozita:  mobilier  vechi
deteriorat, canapele, rafturi, dulapuri, saltele, uși, obiecte
de uz sanitar, mochete, calorifere, etc.

NU puteți depozita: deșeuri menajere, deșeuri rezultate din
construcții sau demolări, deșeuri de echipamente electrice și
electronice,  deșeuri  reciclabile  (hârtie,  carton,  plastic,
metal, sticlă).

Graficul  de  colectare  a  deșeurilor  voluminoase  poate  fi
consultat  pe  site-ul  Primăriei  Municipiului  Constanța,  la
secțiunea „Mediu”.

În afara acestor bene amplasate temporar în toate cartierele
orașului,  constănțenii  pot  duce  permanent  deșeurile
voluminoase la centrul de colectare situat pe bulevardul Aurel
Vlaicu, nr.290 A, telefon: 0723 372 163.



„Nu uitați! Depozitarea sau abandonarea pe domeniul public al
municipiului Constanța a deșeurilor constituie contravenție și
se sancționează conform normelor legale în vigoare”, transmit
reprezentanții Polaris M Holding.

 

 

 

 

 

 

 

O  avarie  RAJA  a  sistat
furnizarea  apei  potabile  în
zona  Bulevardului  Tomis  din
Constanța
22 octombrie 2024 15:26
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Pentru executarea lucrărilor de remediere
a unei avarii survenite pe conducta de
distribuție, cu diametrul de 600 mm, de
pe  bd.  Tomis  (bl.T1-T2)  din  municipiul
Constanța,  echipele  RAJA  sistează
furnizarea  apei  potabile  astăzi  –  21
octombrie 2024, în intervalul orar 08.30
– 16.30.
Sunt afectați de lipsa apei consumatorii din următoarele zone:

 – Bd. Tomis – tronsonul delimitat de str. Soveja și bd.
Alexandru Lăpușneanu;

 –  str.  Soveja  –  zona  cuprinsă  de  str.  Barbu  Ștefănescu
Delavrancea și bd. Tomis (partea stângă);

  – Bd. Alexandru Lăpușneanu – porțiunea cuprinsă între bd.
Tomis și str. Nicolae Iorga, cu străzile adiacente și punctele
termice aferente.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților afectați,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.

Atenție, mai multe zona din
Constanța au rămas fără apă

https://editiadesud.ro/atentie-mai-multe-zona-din-constanta-au-ramas-fara-apa-potabila/
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potabilă!
22 octombrie 2024 15:26

În  cursul  acestei  seri  –  20
octombrie  2024,  magistrala  cu
diametrul de 800 mm, din zona Pod
butelii din municipiul Constanța, a
suferit  o  avarie.  Magistrala  ce
pleacă de la stația de tratare și
pompare Palas asigură necesarul de
apă  pentru  mai  multe  zone  din
municipiu.
Pentru realizarea lucrărilor de reparații, s-a redus pomparea
pe conducta avariată din stația Palas și prin urmare, până la
remediere, au rămas fără apă abonații din cartierele și zonele
: Medeea, Inel I, Inel II, Anda, CET, Km 4-5 și Aurel Vlaicu.

Echipele de intervenție fac toate manevrele de vane necesare
pentru  a  izola  zona  avariei,  să  nu  fie  necesară  oprirea
stației de tratare și pompare Palas. Având în vedere diametrul
conductei,  debitul  de  apă  este  mare,  ceea  ce  îngreunează
foarte mult desfășurarea lucrărilor de reparații. În plus, din
cauza volumului mare de apă, terenul în zonă este instabil,
ceea ce face ca intervențiile să fie și mai dificile.

https://editiadesud.ro/atentie-mai-multe-zona-din-constanta-au-ramas-fara-apa-potabila/


Ne  cerem  scuze  pentru  neplăcerile  create  utilizatorilor
afectați, pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor de reparații
și reluarea furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Iată  când  se  vor  constitui
noile  consilii  locale  din
Limanu,  Tuzla,  Albești,
Techirghiol,  Costinești  și
Negru Vodă
22 octombrie 2024 15:26

Consilierii  locali  din  mai  multe
comune  și  orașe  își  vor  prelua
mandatele în câteva zile.
Au fost stabilite datele la care vor fi organizate ședințele
de constituire ale noilor consilii locale din mai multe orașe
și comune ale județului Constanța.

Iată care sunt acestea:
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UAT Dată Oră

Valu lui Traian
joi, 24 octombrie

2024
10:00

Limanu
vineri, 25

octombrie 2024
13:00

Techirghiol
vineri, 25

octombrie 2024
15:00

Cumpăna
sâmbătă, 26

octombrie 2024
14:00

Agigea
sâmbătă, 26

octombrie 2024
12:00

Grădina
luni, 28 octombrie

2024
11:00

Independența
marți, 29

octombrie 2024
11:00

Cogealac
marți, 29

octombrie 2024
11:00

Lipnița
marți, 29

octombrie 2024
11:00

Saligny
marți, 29

octombrie 2024
11:00

Oltina
marți, 29

octombrie 2024
11:00

Fântânele
marți, 29

octombrie 2024
14:00

Aliman
miercuri, 30
octombrie 2024

10:00

Costinești
joi, 31 octombrie

2024
10:00

Tuzla
joi, 31 octombrie

2024
11:00



Istria
joi, 31 octombrie

2024
11:00

Albești
vineri, 1

noiembrie 2024
10:00

Amzacea
vineri, 1

noiembrie 2024
11:00

Negru Vodă
luni, 4 noiembrie

2024
11:00

Chirnogeni
marți, 5 noiembrie

2024
11:00

Săcele
marți, 5 noiembrie

2024
11:00

Lumina
miercuri, 6

noiembrie 2024
11:00

Dumbrăveni
joi, 7 noiembrie

2024
10:00

Comana
joi, 7 noiembrie

2024
11:00

 

Atenție,  se  oprește  apa  în
zona centrală din municipiul
Constanța!           
22 octombrie 2024 15:26
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Echipele  RAJA  execută  lucrări  de
sectorizare  și  montare  a  unor
debitmetre  la  nivelul  rețelelor
stradale, în cadrul contractului –
“Realizare  cămine  și  instalație
mecano  hidraulică  pentru
modernizare  și  sectorizare  pe
rețelele  de  distribuție  apă  și
reabilitarea  sistemului  de
alimentare cu apă, din municipiul
Constanța”.
Ca urmare, se va sista furnizarea apei potabile, marți – 22
octombrie 2024, în intervalul orar 08.00 – 18.00, în zona
delimitată  de  străzile:  Avram  Iancu  –  Sabinelor  –  Ștefan
Mihăileanu  –  Prelungirea  I.C.  Brătianu  –  Avram  Iancu,  cu
străzile adiacente și punctele termice aferente zonei.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot posibilul
pentru finalizarea intervențiilor și reluarea furnizării apei
potabile în timp operativ.

Totodată,  rugăm  utilizatorii  din  zona  menționată  să  își
asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz casnic în



perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și distribuție a apei
potabile, asigurarea debitului de alimentare și a calității
apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de  distribuție,
siguranța și continuitatea furnizării serviciilor.

O profesoară de religie din
Constanţa ar fi dispărut cu
banii elevilor strânşi pentru
o tabără
22 octombrie 2024 15:26

Este  anchetă  la  Inspectoratul
Județean  de  Poliție,  dar  și  la
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Inspectoratul  Școlar  Județean  și
Arhiepiscopia  Tomisului.  O
profesoară de religie din Constanța
este  acuzată  că  ar  fi  solicitat
bani pentru o tabără școlară, dar
excursia nu a avut loc.
Pe  marginea  acestui  subiect,  IPJ  Constanța  a  transmis
următoarele:

„La datele de 11 și 14 octombrie a.c., polițiștii din cadrul
Poliției Municipiului Constanța au fost sesizați, de părinții
a doi elevi, cu privire la faptul că, în cursul anului școlar
2023-2024, o profesoară le-ar fi solicitat suumele de 1.760 de
lei, respectiv 1.800 de lei, pentru ca elevii să participe la
o tabără de vară.

Părinții ar fi achitat sumele respective, dar tabăra nu ar fi
fost organizată, iar banii nu le-ar fi fost restituiți.

În  cauză  se  efectuează  cercetări  sub  aspectul  săvârșirii
infracțiuni de înșelăciune”.

Inspectorul general județean, prof. Sorin Mihai, a transmis că
„la  acest  moment  verificăm  informațiile  din  unitatea  de
învățământ:  demersurile  întreprinse  de  către  angajator,
documentele pe care le are la dispoziție directorul, situația
cadrului didactic”.

Reprezentanții Arhiepiscopiei au transmis că, în cazul în care
se va dovedi vina cadrului didactic de Religie, acesta nu va
mai putea preda această materie:

„Responsabilitatea  verificării  și  eventual  a  sancționării
presupusei fapte o au conducerea școlii, inspectoratul școlar
și poliția. Pe cale religioasă, dacă fapta se confirmă de



către autoritățile sus-menționate, cultul poate sancționa prin
retragerea acordului de a preda religia. Așteptăm, așadar,
rezultatele cercetărilor”, spun reprezentanții Arhiepiscopiei
Tomisului.

(VIDEO) Adrian Cuculis: „Vlad
Pascu  vrea  sa  dea  vina  pe
medicul  rezident  de  la
Mangalia  pentru  infirmitatea
uneia dintre victime!”
22 octombrie 2024 15:26

Avocatul Adrian Cuculis a făcut, la
Mangalia,  o  serie  de  declarații
referitoare  pe  marginea  apărării
lui Vlad Pascu. Avocații acestuia
ar  vrea  să  inducă  ideea  că,  de
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fapt, tinerii ar fi rămas infirmi
din  cauza  unui  medic  de  la
Mangalia.
„Amânarea procesului era previzibilă. Suntem șocați că, după
ce am așteptat 2-3 luni, INML dă un răspuns șocant, mai ales
în ceea ce privește raportul în cazul tinerei rănite grav:
leziunile traumatice au determinat infirmitatea.

Lucrurile  devin  și  mai  șocante  în  ceea  ce  privește
obiecțiunile  lui  Vlad  Pascu:  se  spune  că  infirmitatea
Cristinei Ionescu ar fi fost provocată de medicul rezident de
la Spitalul Mangalia, atunci imediat după accident. Este o
ipoteză absolut halucinantă. Problematic este și raportul de
expertiză  medico-legaă,  care  arată  că  a  intervenit  o
infirmitate. Nu putem spune că este o simplă infirmitate, ci
una extrem de gravă”, a spus Adrian Cuculis.

Procesul lui Vlad Pascu a fost amânat, din nou, pentru 15
noiembrie, la orele 10.00.

Tatăl  lui  Sebastian  Olariu,
tânărul ucis de Vlad Pascu:
„Se  încearcă  inducerea  în
eroare a opiniei publice”
22 octombrie 2024 15:26
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Tatăl  lui  Sebastian  Olariu,
Valentin, este extrem de supărat în
urma  afirmațiilor  făcute  de
avocatul  șoferului  drogat  Vlad
Pascu, Alin Trandafirescu.
Apărătorul lui Pascu a spus despre cei doi tineri uciși că
erau băuți și mergeau haotic pe marginea drumului.

„În corpul persoanelor decedate s-a găsit alcool în sânge și
urină. Cantități destul de mari în sensul 0,7 spre unu la mie.
Este o vină comună cum au spus cei trei experți desemnați care
au efectuat dinamica procedurii accidentului. (…) Victimele
consumaseră alcool și mergeau haotic pe marginea drumului.

În acest caz judecătorii ar trebui să ia în calcul culpa
comună a producerii accidentului”.

Valentin  Olariu  a  făcut  publice  rezultatele  de  la  INML:
„Aceste afirmații sunt FALSE. În sângele lui Andrei-Sebastian
Olariu NU s-a găsit alcool”.



Ce  transmite  Ministerul
Apărării  Naționale  despre
alerta  din  această  seară:
„Sistemul  de  supraveghere
radar  a  indicat  o  țintă
aeriană de mici dimensiuni”
22 octombrie 2024 15:26

Ministerul  Apărării  Naționale  a
transmis, în urmă cu câteva minute,
un  punct  de  vedere  oficial
referitor  la  mesajul  Ro-Alert
transmis în această seară.
Joi,  17  octombrie,  în  jurul  orei  17.00,  sistemul  de
supraveghere  radar  al  Armatei  României  a  indicat  o  țintă
aeriană de mici dimensiuni într-o zonă în largul Mării Negre,
la aproximativ 150 km est de localitatea Mihail Kogălniceanu,
județul Constanța.

Conform procedurilor, au fost activate structurile aflate în
Serviciul de Luptă Poliție Aeriană Extinsă sub comandă NATO,
iar ulterior, Poliție Aeriană sub comandă națională.
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Ca urmare a evoluției țintei aeriene pe un traseu îndreptat
către  frontiera  de  stat  a  României,  pentru  monitorizarea
situației au fost decolate succesiv două aeronave F-18 ale
Forțelor  Aeriene  Spaniole,  de  pe  Baza  57  Aeriană  Mihail
Kogălniceanu,  respectiv  două  aeronave  F-16  ale  Forțelor
Aeriene Române, de pe Baza 86 Aeriană Borcea.

Semnalul radar a indicat traversarea frontierei terestre a
României în jurul orei 19.00, în zona localității Eforie Nord,
evoluând ulterior în direcția Topraisar.

Radarele  de  supraveghere  aeriană  au  urmărit  în  permanență
traseul  țintei  care  a  pătruns  în  adâncimea  teritoriului
național pe o distanță maximă de 14 km. Aeronavele de luptă nu
au  avut  contact  vizual  cu  aceasta  în  niciun  punct  de  pe
traseul de evoluție.

Sistemul de supraveghere a pierdut semnalul radar la est de
localitatea Amzacea, în jurul orei 19.20.

Încetarea alertei aeriene a fost transmisă la ora 20.15, iar
aeronavele de luptă au revenit pe bazele de dislocare.

Din datele disponibile la acest moment, nu a fost indicată
probabilitatea existenței unei zone de impact pe teritoriul
național. Forțele Ministerului Apărării Naționale vor executa,
în cursul dimineții, cercetări în zonă.

MApN a informat în timp real structurile aliate cu privire la
această situație, rămânând în contact permanent cu acestea.


